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MĚSTO VYSOKÉ NAD JIZEROU 
 

Zápis 

z veřejného zasedání Zastupitelstva města Vysoké nad Jizerou,  
konaného dne 25. dubna 2016 od 18:00 hodin v sále hasičské zbrojnice ve Vysokém nad Jizerou  

 

přítomno: 12 členů zastupitelstva města  

omluveni: Jan Nosek, Ing. Roman Čivrný, Ing. Jan Pohanka  

ověřovatelé zápisu: MUDr. Lenka Tylová, Ondřej Nosek 

návrhová komise: Ing. Marcela Králíková, Jaroslav Kučera, Ing. Marcela Škodová 

zapisovatel: Ing. Jiří Bartoš 

 

Program jednání:  

 

 Úvod, schválení programu 

 Volba ověřovatelů zápisu, návrhové komise a zapisovatele 

 Schválení zápisu z minulého jednání ze dne 29. 2. 2016 

 Hospodaření města 

a) Plnění rozpočtu k 31. 3. 2016 

b) Rozpočtové opatření č. 1/2016 

c) Rozpočtový výhled 2017 - 2028 

 Majetek obce (prodej, směna, koupě) 

a) Schválení záměru prodeje pozemků společnosti ČEZ Distribuce, a. s. Děčín v k. ú. Vysoké nad Jizerou 

b) Schválení směny pozemků v k. ú. Vysoké nad Jizerou a Tříč 

 Různé 

a) Pořízení nových vozidel pro JSDHO Vysoké nad Jizerou 

b) Přístavba a modernizace ÚCHR a PCH Vysoké nad Jizerou 

c) Volba nového člena Rady města Vysoké nad Jizerou 

d) Informace o žádostech o dotace 

e) Návrh na schválení úpravy zřizovací listiny ZŠ Vysoké nad Jizerou 

f) Schválení převodu fondu MŠ Vysoké nad Jizerou 

g) Zpráva kontrolního výboru 

h) Žádost o schválení záměru výstavby větrné elektrárny na Šibeničním vrchu 

i) Zpráva o činnosti rady za uplynulé období 

j) Návrh na schválení bezúplatného převodu movitých věcí ZŠ Vysoké nad Jizerou  

 Diskuse 

 Závěr 

 

Jednání řídila starostka města Mgr. Lucie Strnádková 

 

Při zahájení zasedání bylo přítomno12 členů zastupitelstva. 
 

1. Úvod, schválení programu  

Starostka města Mgr. Lucie Strnádková přivítala přítomné zastupitele a veřejnost. Konstatovala, že toto veřejné 

zasedání bylo řádně svoláno a je přítomna nadpoloviční většina všech jeho členů, a tudíž je veřejné zasedání  

usnášeníschopné. Následně vyzvala zastupitele ke schválení programu. 
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Návrh usnesení:   

ZM schvaluje program jednání.  

Hlasování: Pro: 12  Proti: 0 Zdržel se: 0  
 

 

 

2. Volba ověřovatelů zápisu, návrhové komise a zapisovatele  

Starostka města vyzvala zastupitele ke schválení návrhové komise ve složení předseda Ing. Marcela Králíková, 

členové Jaroslav Kučera a Ing. Marcela Škodová, ověřovatelů zápisu ve složení MUDr. Lenka Tylová, Ondřej  

Nosek a zapisovatele Ing. Jiřího Bartoše. 

 

Návrh usnesení:  
ZM schvaluje návrhovou komisi ve složení předseda Ing. Marcela Králíková, členové Jaroslav Kučera, 

Ing. Marcela Škodová, ověřovatelů zápisu ve složení MUDr. Lenka Tylová, Ondřej Nosek a zapisovatele 

Ing. Jiřího Bartoše. 

Hlasování: Pro: 12  Proti: 0 Zdržel se: 0   
 

 

3. Schválení zápisu z minulého jednání ze dne 29. 2. 2016 

Starostka města vyzvala zastupitele ke vznášení připomínek k zápisu z jednání zastupitelstva města ze dne 

29. 2. 2016.  

Rozprava:  

- Ing. Zelinková požaduje, aby v zápise byli vždycky uvedeni všichni diskutující, protože jí není jasné, podle 

jakého klíče jsou příspěvky jednotlivých diskutujících vybírány. 

- Mgr. Strnádková se zeptala, zda to má brát jako připomínku k minulému zápisu a zda se má v zápisu něco 

konkrétního doplňovat a dodala, že ne vždy je to možné.  

- Ing. Zelinková se znovu zeptala, podle jakého klíče se některé diskusní příspěvky do zápisu dávají a které 

ne.   

- Mgr. Strnádková odpověděla, že do zápisu se dává všechno podstatné, co bylo na zasedání řečeno.  

- Bc. Jindra podal návrh, že by mu v zápisu stačilo uvést, že probíhala diskuse, po které následovalo 

hlasování. Na požádání by pak diskutující mohl zdůraznit, aby jeho poznámka byla zapsána. Což by si 

dotyčný diskutující pohlídal. Diskutujeme všichni, každý uvede nějaký poznatek a těch lidí je pak 

hromada. Neumí si představit, že by šlo všechno zaznamenat.            

- Mgr. Strnádková k tomu uvedla, že se snažíme jít zlatou střední cestou, aby v zápisu bylo uvedeno 

maximum.  

- Ing. Zelinková naprosto souhlasí s Bc. Jindrou, že pokud by někdo považoval svůj příspěvek za tak 

důležitý, chtěla by, aby byl uvedený. Nepovažuje svůj příspěvek z minulého zasedání za důležitý, ale přijde 

jí, že některé příspěvky zaznamenány jsou a některé tam nejsou, ale to není jenom u mě. Pak je to asi na 

nějakém výběru, ale kdyby to bylo tak, že diskutující vysloví žádost, aby se jeho příspěvek objevil 

v zápise, pak je to naprosto v pořádku.         

- Bc. Jindra vyslovil názor, že každý se snaží být všeobsáhlý a podle toho vypadá i zpráva ze zastupitelstev, 

která se zveřejňuje na určitá místa v domnění, že chceme být maximálně transparentní. Předpokládat, že si 

někdo pročítá zápisy, je pro něj iluzorní představa. Podle něho, kdyby někdo chtěl dostat obrázek, jak že to 

všechno probíhalo, tak přijde na zasedání zastupitelstva a má vše se 100% pravdivostí. Klidně by zápisy 

ořezal, přijdou mu strašně obsáhlé – jsou to neuvěřitelná kvanta textu, o kterých neví, jestli někoho 

zajímají. 

- Mgr. Strnádková oponovala, že lidé nechodí na zasedání, ale zápisy opravdu hodně čtou. 

- Bc. Jindra namítl, že jde o to, jestli lidé čtou jenom usnesení, o kterých nikdo nepochybuje, nebo i to 

povídání, na kterém většině z nás nezáleží.  

- Mgr. Strnádková si myslí, že lidé právě čtou všechno. 

- Bc. Jindra opět namítl, že lidé se ale všechno nedočtou – Markéta (Ing. Zelinková) teď je dokladem toho, 

že čtou-li všechno, vlastně všechno nečtou, protože tam všechno není.        

- Mgr. Strnádková uvedla, že když vyjde zápis ze zasedání, může každý říct, co mu v něm chybí a co se mu 

nelíbí, ať to potom neřešíme na následujícím zasedání.    

 

Návrh usnesení:   

ZM schvaluje zápis z veřejného zasedání zastupitelstva města ze dne 29. 2. 2016. 

Hlasování: Pro: 12  Proti: 0 Zdržel se: 0  
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4. Hospodaření města: 

a) Plnění rozpočtu k 31. 3. 2016  

Zastupitelům byl předložen výkaz pro hodnocení plnění rozpočtu k 31. 3. 2016, který zobrazuje skutečné čerpání 

rozpočtu pro první tři měsíce roku 2016 v podrobném členění. 

 

Návrh usnesení: 

ZM bere na vědomí plnění rozpočtu města Vysoké nad Jizerou k datu 31. 3. 2016.  

Hlasování: Pro: 12  Proti: 0 Zdržel se: 0 

 

b) Rozpočtové opatření č. 1/2016 
V souladu se zákonem č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů, ve znění pozdějších 

předpisů podle aktuálního čerpání rozpočtu města 2016 a v souvislosti se stávajícími potřebami města byl 

zastupitelům města předložen návrh rozpočtového opatření č. 1/2016. Rozpočtové opatření zahrnuje přesun splátky 

půjčky od SFŽP (chybně zapsaná položka při sestavování rozpočtu), navýšení daně z příjmů právnických osob 

(obec) dle konečného výpočtu, příjem dotací z úřadu práce a Fondu ochrany vod Libereckého kraje, příjem daru na 

olympiádu MŠ Podkrkonoší, příjem peněz od J. Pleskače za nehrazený odběr plynu a jejich zahrnutí ve výdajové 

části rozpočtu.  

Rozprava:  

- B. Blažek veřejně pochválil vedení města za vymoženou částku za nehrazený plyn pronajaté restaurace od 

J. Pleskače, která zůstala neuhrazena po minulém vedení.  

- Ing. Nechanický pro veřejnost doplnil, že se jedná o vymoženou částku 184.000 Kč z celkového dluhu cca 

480.000 Kč, které napočítal znalec pro účely trestního řízení. Zbývající dluh je dle zákona promlčený. 

- MUDr. Tylová rovněž k tématu doplnila, že Pleskačovi měli pronajatu restauraci a neplatili plyn, což se 

zjistilo až ex post (po volbách a výměně vedení města).      

 

Návrh usnesení: 

ZM schvaluje rozpočtové opatření č. 1/2016 a pověřuje Hanu Knížkovou provedením těchto schválených změn 

v rozpočtu města Vysoké nad Jizerou. 

Hlasování: Pro: 12  Proti: 0 Zdržel se: 0 

 

c) Rozpočtový výhled 2017 - 2028 

V souladu s usnesením zastupitelstva města č. 180 ze dne 29. února 2016 byl předložen ke schválení aktualizovaný 

rozpočtový výhled na období 2017 – 2028. Rozpočtový výhled obce se sestavuje na základě § 3 zákona 

č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů, ve znění pozdějších předpisů. Jedná se o pomocný 

nástroj obce, který slouží pro střednědobé finanční plánování rozvoje hospodaření obce. Sestavuje se na základě 

uzavřených smluvních vztahů a přijatých závazků zpravidla na 2 – 5 let následujících po roce, na který se sestavuje 

roční rozpočet. Výhled obsahuje souhrnné základní údaje o příjmech a výdajích, dlouhodobých závazcích 

(splátkách úvěrů, apod.), finančních zdrojích a potřebách dlouhodobě realizovaných záměrů. Jelikož závazek 

splácení úvěru na akci Splašková kanalizace a ČOV trvá až do roku 2028, je rozpočtový výhled sestaven až do 

tohoto roku. Pro přehlednost je ve výhledu uveden v prvním sloupci schválený rozpočet 2016.   

PŘÍJMY: 

 Daňové příjmy jsou nastaveny podle schváleného rozpočtu roku 2016. Výše daňových příjmů v následujících 

letech je předpokládána zhruba v úrovni tohoto roku. 

 Nedaňové příjmy odráží v příštích letech nově připojované objekty na splaškovou kanalizaci (vyšší výběr 

stočného) a zvýšení cen vodného a stočného v loňském roce. 

 Příjmy z prodeje pozemků jsou uvažované ve výši průběžných prodejů menších pozemků. Pro rok 2016 je 

také počítáno s prodejem pozemků v lokalitě u ISŠ Vysoké nad Jizerou. Prodej stavebních parcel se 

předpokládá také v případě, že se Městu podaří odkoupit pozemky od společnosti Fleuriada PLZ, s. r. o. – 

pozemek k výstavbě o výměře více než 3.000 m
2
.  

 V příjmech jsou uvedeny veškeré známé předpokládané dotace na investiční akce a výkon přenesené 

působnosti.  

VÝDAJE: 

 U běžných výdajů v následujících letech je počítáno s postupnou rekonstrukcí vodovodů, komunikací, 

veřejného osvětlení a postupnými opravami dalšího městského majetku. 

 Kapitálové výdaje zahrnují např. nákup pozemků od společnosti Fleuriada a v dalších letech představují 

určitou rezervu (zatím bez konkrétní představy využití, kterou je možné přesunout do běžných výdajů). 
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 Ve výdajích jsou zahrnuty splátky úroků z úvěrů.  

 Ve výdajích jsou již zahrnuty realizace dotačních akcí v roce 2016. 

FINANCOVÁNÍ: 

 V roce 2016 a 2017 je zahrnuto přijetí úvěru od České spořitelny, a. s. 

 V rámci financování jsou zahrnuty splátky jistiny všech úvěrů a splátka půjčky SFŽP. 

Rozprava:  

- Ing. Zelinková se omluvila, že nebyla ze zdravotních důvodů na přípravném zasedání ZM. Bylo jí podáno 

všechno vysvětlení, ale zapomněla se zeptat na běžné výdaje, kdy byly oproti letošnímu roku poníženy 

o 4,6 milionu Kč. Zda částka na běžné výdaje v roce 2017-2018 odpovídající 19 milionům Kč je konkrétně 

naplněna nebo je to jenom hrubý odhad.  

- Ing. Nechanický potvrdil, že se jedná o hrubý odhad, který neodráží nic konkrétního.    

- Ing. Zelinková se dále zeptala na splátky ČOV.    

- Ing. Nechanický uvedl, že se jedná o splátky půjčky ze SFŽP ve výši necelých 0,5 milionu Kč a dále 

splátky úvěrů, úroků. V oddílu Financování vše vychází z konkrétních platných smluv.  

- Ing. Zelinková dodala, že z dalších věcí to jsou čísla pro čísla. 

- B. Blažek se zeptal, zda v roce 2017 se bude realizovat kanalizace v hlavní silnici, jelikož v rozpočtovém 

výhledu není obsažena.  

- Ing. Nechanický odpověděl, že zatím neznáme konkrétní čísla, jako i pro další akce, nejen pro opravu 

vodovodu v hlavní silnici, ale také výstavba chodníku, případně financování vozidel pro výjezdovou 

jednotku hasičů. Čerpalo by se z rezervy, která je vyjádřena ze zůstatku na účtu.     

 

Návrh usnesení: 

ZM schvaluje rozpočtový výhled na období let 2017 - 2028. 

Hlasování: Pro: 12  Proti: 0 Zdržel se: 0 

 

5. Majetek obce (prodej, směna, koupě): 

a) Schválení záměru prodeje pozemků společnosti ČEZ Distribuce, a. s. Děčín v k. ú. Vysoké nad Jizerou 

ZM byl předložen návrh záměru prodeje části pozemku ppč. 1151/2 ostatní plocha, zeleň a části pozemku 

ppč. 624/3 vše v k. ú. Vysoké nad Jizerou z majetku města do majetku ČEZ Distribuce, a.s. Na uvedených částech 

pozemků jsou v současné době umístěny stožárové trafostanice a úmyslem společnosti ČEZ Distribuce a. s. je 

jejich rekonstrukce s přechodem do kabelového vedení VN (35kV) a na výstavbu nových betonových TS. Výměra 

pod každou TS bude činit cca 20 m
2
.   

Po řádném vyvěšení záměru směny pozemků na ÚD v souladu s ustanovením § 39 odst. 1 zákona č. 128/2000 Sb., 

o obcích, bude na následujícím zasedání zastupitelstva předloženo konečné schválení podmínek prodeje části 

pozemků.  

Rozprava: 

- Bc. Jindra se omluvil, že nebyl na přípravném zasedání ZM a zeptal se, co tam bude umístěno za budku 

(stavba nové TS). 

- Mgr. Strnádková odpověděla, že v materiálech pro zastupitele je na konci předkládané zprávy obrázek 

vzhledu nové TS. 

- Bc. Jindra se dotázal na styl střechy u nových TS. 

- Ing. Nechanický odpověděl, že v návrhu je sedlová střecha, podobná trafostanice stojí např. na Polopruti.    

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo města schvaluje záměr prodeje části pozemku ppč. 1151/2 a části pozemku ppč. 624/3 vše v k. ú. 

Vysoké nad Jizerou a pověřuje Ing. Jiřího Bartoše vyvěšením pozemků na úřední desce.   

Hlasování: Pro:  12  Proti: 0 Zdržel se: 0 

 

b) Schválení směny v k. ú. Tříč (Růžičková) a k. ú. Vysoké nad Jizerou (ZD Horal a Vítkovi) 

ZM byla předložena směna pozemku ppč. 2458/2 ostatní plocha, ostatní komunikace v k. ú. Tříč  o výměře 84 m
2
 

z majetku města (podíl města je 3/6) za pozemek ppč. 33/4 ostatní plocha, neplodná půda v k. ú. Tříč o výměře 

59 m
2
 z vlastnictví Ivany Růžičkové. Jedná se o narovnání vlastnických vztahů vzhledem ke skutečnému průběhu 

komunikace v terénu oproti zákresu v katastrální mapě. Město Vysoké nad Jizerou dostalo souhlas od ostatních 

spoluvlastníků komunikace (ppč. 2458/1 a 2458/3) pro následný bezúplatný převod jejich podílů do majetku města 

za předpokladu, že současný tvar spodní části cesty (před RD č. p. 86 a 87) zůstane nezměněn.  
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Návrh usnesení: 

ZM schvaluje směnu 3/6 pozemku ppč. 2458/2 ze svého majetku za pozemek v majetku Ivany Růžičkové ppč. 

33/4, vše v k. ú. Tříč a dle GP č. 219-171/2016 a pověřuje Ing. Jiřího Bartoše sepsáním směnné smlouvy.  

Hlasování: Pro: 12  Proti: 0 Zdržel se: 0 

 

Dále byla ZM předložena směna pozemku ppč. 1300 o výměře 856 m
2
 v k. ú. Vysoké nad Jizerou z majetku města 

za pozemek ppč. 1641/3 v k. ú. Vysoké nad Jizerou o stejné výměře z majetku ZD Horal. Oba pozemky jsou 

součástí zemědělského půdního fondu a jsou vedeny v KN jako orná půda. Pozemek ve vlastnictví ZD Horal 

sousedí s pozemkem ppč. 1635/3, který je v majetku města a který je určen pro zástavbu RD. Smyslem směny ze 

strany města je lepší využitelnost stavebního pozemku zřízením zahrádek východním směrem. Při tvorbě nového 

ÚP města se s pozemkem ppč. 1641/3 počítá jako se zemědělskou plochou mimo zastavěné i zastavitelné území 

obce. Město Vysoké nad Jizerou nabízí do směny jako protihodnotu srovnatelný pozemek ppč. 1300, který je 

zahrnut do obhospodařované plochy ZD Horal jako celku.   

 

Návrh usnesení: 

ZM schvaluje směnu pozemku ze svého majetku ppč. 1300 za pozemek v majetku ZD Horal ppč. 1641/3 (GP 

č. 775-106/2016), vše v k. ú. Vysoké nad Jizerou a pověřuje Ing. Bartoše sepsáním směnné smlouvy.  

Hlasování: Pro: 12  Proti: 0 Zdržel se: 0 

 

Dále byla ZM předložena směna pozemku ppč. 2291/2 o výměře 357 m
2
 v k. ú. Vysoké nad Jizerou z majetku 

města za pozemek ppč. 78/2 o výměře 19 m
2
 a pozemek ppč. 79/2 o výměře 50 m

2
 v k. ú. Vysoké nad Jizerou 

ze SJM Vítkových. Pozemky v SJM Vítkových jsou součástí místní komunikace, ve které je uložena městská 

kanalizace. Pozemek do směny z vlastnictví města slouží jako účelová komunikace. Plánovaná směna pozemků je 

navržena bez finančního vyrovnání. Rozdíl ve výměrách pozemků při navrhované směně v neprospěch města je 

kompenzován zřízením věcného břemene práva chůze a možnosti uložení inženýrských sítí na pozemku 

ppč. 2291/2.    

 

Pozemky v majetku města byly řádně vyvěšeny na ÚD města dle zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, v platném 

znění. Konečné rozhodnutí musí učinit dle zákona o obcích zastupitelstvo města. Přílohu této zprávy tvoří žádosti 

a snímky z katastrální mapy, příp. GP.  

Rozprava:  

- Ing. Zelinková vyjádřila názor, že směna se jí zdá hodně zvláštní, protože najednou úplně přeruší cestu i při 

zachování práva chůze. Ale jak už cesta bude v majetku někoho jiného, tak samozřejmě budou i trochu jiné 

podmínky. Město dává do směny 5x větší pozemek než od nich máme. Směna jí nepřijde pro město až tak 

úplně výhodná a dotázala se na financování GP. 

- Ing. Bartoš odpověděl, že část nákladů na GP hradilo město a část manželé Vítkovi.  

- Ing. Zelinková znovu vyjádřila názor na nevýhodnost směny pro město a proto se zdrží hlasování.  

- Mgr. Strnádková doplnila, že technicky jde o trošku složitější problematiku, jelikož při vytyčení hranic 

v terénu vyplynulo, že fakticky cesta už je dávno přerušená a ve skutečnosti dnes vede po pozemku 

Vítkových. Myslí si, že zřízení věcného břemene je pro město výhodné, a že chůze přes cestu přerušena 

nebude. Proti směně nic nemá. Na spodní cestě město získá pozemky, na kterých je uložena kanalizace 

a které jsou součástí skutečně vyježděné cesty. Dle jejího názoru směnou pozemků nedojde ke změně 

uživatelského práva.  

- B. Blažek se zeptal, zda jsou inženýrské sítě uloženy v obou cestách ppč. 2291/2 a 2205 a v kouskách do 

směny ppč. 78/2 a 79/2.  

- Ing. Nechanický odpověděl, že na ppč. 78/2 je část vodovodu a úsek kanalizace, u ppč. 79/2 se jedná 

o stávající cestu. V těchto místech bude veden i kabel veřejného osvětlení. Na cestě ppč. 2291/2 je uložen 

stávající vodovod a bude zde rovněž uložen kabel veřejného osvětlení.              

 

Návrh usnesení: 

ZM schvaluje směnu pozemku ppč. 2291/2 ze svého majetku se zřízením věcného břemene práva chůze a možnosti 

uložení inženýrských sítí ve prospěch města za pozemek v SJM Vítkových ppč. 78/2 a 79/2, vše v k. ú. Vysoké nad 

Jizerou a dle GP č. 750-21/2015 a pověřuje Ing. Bartoše sepsáním směnné smlouvy.  

Hlasování: Pro: 9  Proti: Ing. Zelinková, Ing. Králíková, Bc. Jindra        Zdržel se: 0 

 

 

 



 

 

 6 

6. Různé: 

a) Pořízení nových vozidel pro JSDHO Vysoké nad Jizerou 

Město zřizuje podle nařízení Libereckého kraje jednotku sboru dobrovolných hasičů kategorie JPO III. Jednotka 

má ve svém užívání dvě vozidla – dvě cisternové automobilové stříkačky. Vybavení jednotky požární technikou 

a její početní stav splňuje minimální požadavky dané vyhláškou MV 247/2001 Sb. o organizaci a činnosti jednotek 

požární ochrany.  

Stav obou cisteren a jejich obnovu je nutné řešit co nejdříve. Prioritu má jednoznačně náhrada vozidla Škoda 706 

RTHP, které je nejvíce využíváno a jsou na něj kladeny největší požadavky na přepravu mužstva i přepravu 

vybavení. Financování nákupu vozidla je pro naše město možné pouze s pomocí dotačních peněz. 

Možnosti financování nákupu nové CAS (namísto Škody 706 RTHP, tj. trambusu):  

1. Účelová dotace Ministerstva vnitra – generálního ředitelství Hasičského záchranného sboru ČR 

(GŘ HZS ČR) vybraným obcím v rámci reprodukce požární techniky pro jednotky požární ochrany 

- vypisuje každoročně účelovou dotaci vybraným obcím v rámci reprodukce požární techniky pro jednotky 

požární ochrany. Dotace ve výši 2,5 mil. Kč může být poskytnuta pouze na pořízení nové CAS (cisternové 

automobilové stříkačky) v souladu s podmínkami poskytování dotací uvedenými ve „Vyhlášení typů 

požární techniky a maximální výše účelové dotace obcím pro rok 2017“. V lednu 2016 byla vypsána 

a zveřejněna Ministerstvem vnitra ČR výzva k předkládání žádostí o účelové dotace v rámci reprodukce 

požární techniky pro jednotky požární ochrany na rok 2017.  

2. Finanční příspěvek z Dotačního fondu Libereckého kraje, programu podpory požární ochrany – 

v rámci tohoto programu získaly v roce 2015 obce finanční příspěvek na nákup CAS ve výši 1 mil. Kč. 

Tento příspěvek získaly všechny obce, které byly úspěšné v rámci dotace GŘ HZS ČR na reprodukci 

požární techniky. 

3. Z rozpočtu města cca 2,5 mil. Kč (nejdříve v roce 2017, popř. později). 
  

Pokud jde o Tatru 148 (velkoobjemová, zejména k dopravě vody) z operačního programu IROP lze získat dotaci na 

90 % pořizovací ceny. Je pravda, že Tatra právě teď výměnu akutně nepotřebuje, dotace z IROPu je však vypsaná 

právě teď, je zde tedy nebezpečí, že když ji nepořídíme nyní (nebo se o to alespoň nepokusíme), budeme ji muset 

po dožití koupit sami za plnou cenu, jelikož doprava vody na místo požáru bude v našich podmínkách vždy 
potřebná. 

Možnost financování nákupu nové velkoobjemové CAS (namísto Tatry 148): 

1. Dotace z programu IROP – 90 % ceny vozidla, dle vysoutěžené ceny zhruba 6.750.000 Kč 

2. Z rozpočtu města – 10 % spoluúčast, tj. zhruba 750.000 Kč, přičemž reálný výnos z prodeje Tatry 

může činit až 700.000 Kč. 

Rozprava:  

- V. Regál se zeptal, jaký byl průměrný počet zásahů jednotky za poslední 3 roky.  

- R. Nesvadba odpověděl, že má údaje za posledních 15 let, kdy bylo celkem 171 zásahů, což činí v přepočtu 

cca 1 zásah za měsíc. Konkrétně se jedná o 76 požárů, 63 x technická pomoc (padlé stromy, dopravní 

nehody, čerpání vody), 20 x technickotaktická cvičení, 6 x povodeň, 6 x planý poplach.  

- Z. Lukeš upřesnil, že u povodní se jednalo o délku zásahu 3-7 dní v kuse, někdy i déle. Nikdy se nejednalo 

o 1 den. U ostatních zásahů se může jednat o 3-4 hodiny, některé trvají 2 - 3 dny. Ale vždycky se to bere 

jako jeden zásah. Dále zdůraznil, že JSDHO je Jednotka sboru dobrovolných hasičů zřízená obcí a Sbor 

dobrovolných hasičů je obyčejný spolek a tyto dvě složky spolu nesouvisí. 18 hasičů, kteří slouží pro obec 

ve výjezdové jednotce (JSDHO), tak od vyhlášení poplachu musí mít a má s městem uzavřenou smlouvu. 

Obec (město Vysoké nad Jizerou) žádá o veškeré dotace na vybavení JSDHO. Majetek, o kterém se tu 

bavíme (auta CAS) je celý obce, tzn., že pokud pořízení nových aut ZM odsouhlasí, tak zhodnotí pouze 

svůj majetek. JSDHO jej má pouze v užívání na základě dohody s městem a my plníme vlastně požadavky 

státu, které stát klade na město. Takže JSDHO používá a odpovídá za svěřené prostředky a techniku 

v majetku obce.     

- R. Nesvadba upozornil na změnu kontroly měření emisí u aut od nového roku, kdy se budou emise posílat 

k posouzení do Prahy, kde vydají rozhodnutí o dalším používání vozidla. Může se stát, že po technické 

kontrole vozidel CAS jej kvůli emisím nepovolí městu provozovat, i kdyby byly v sebelepším stavu.  

- Z. Lukeš navázal, že po sečtení nákladů na nová vozidla se jedná o velké peníze, ale je třeba si uvědomit, 

že obě vozidla slouží 35 let. Samozřejmě bez státních dotací zakoupení vozidel nepůjde, ale když se 

celková částka rozpočítá na dalších 30 let, tak zase nejde o tak velkou částku. Jedná se o majetek 

a techniku, která pomáhá a slouží lidem. Dále dodal, že podle poplachových plánů HZS LK, se kterými 

dalších 5-7 let nikdo hýbat nebude, máme nejbližší státní (profesionální) jednotky v Jilemnici, Semilech 

a Tanvaldě. Což je z každé strany 15-16 km s dojezdovými časy 15-16 minut, ale pouze při pěkném počasí 
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a suchu. Při zhoršeném počasí (v zimě) je riziko, že se sem nikdo jiný nedostane a budeme odkázáni sami 

na sebe. 

- Ing. Zelinková ocenila práci hasičů, ale na druhou stranu jsou to pro město velké peníze – na rok 2017 se 

jedná o 3,25 milionů Kč a je tady spousta dalších akcí. 

- Mgr. Strnádková upřesnila, že podávání žádostí o dotaci z programu IROP je do konce roku 2017, takže 

tam zřejmě tato částka nebude. 

- Ing. Zelinková odpověděla, že celková částka tam je a je jedno, jestli se jedná o rok 2017 nebo 2018. Na 

druhou stranu si myslí, že bychom i my někteří zastupitelé potřebovali vědět, jak je tato jednotka zřízená, 

co potřebuje a že ta technika je takhle zastaralá. Hlásí se k vyvolané diskuzi a je ráda, že diskuze probíhá. 

Myslí si, že kdyby diskuze takhle nebyla a nezveřejnila se pak kdekoliv v zápise, že by lidé řekli, že, 

hasičům se odsouhlasily peníze a tady nejsou cesty, ale přitom vy jim dáváte peníze. Přitom kdo ví, že 

čerpání dotací skutečně jsou věci, asi které se neopakují. Pokud se Tatra může koupit za cirka 700.000 Kč 

a jinak by stála 6 milionů Kč, tak to se asi opakovat nebude. Proto tedy po získání informací z přípravného 

zasedání ZM se přiklání k tomu, aby to bylo podpořeno.  

- MUDr. Tylová myslí si, že by zde na zasedání mělo zaznít, že město má povinnost požární ochranu zajistit 

a pokud nemá vlastní hasiče, tak si je musí někde jinde pronajmout, což znamená vynaložit paušálně 

nemalé částky. Myslí si, že taková situace (pronájem) by byla pro město určitě mnohem dražší. Velkou 

důležitost vidí u rychlosti dojezdu našich hasičů k zásahu, kdy dojíždějí jako první. Podle ní nová technika 

prodlouží dobu hašení díky většímu objemu vody u cisterny. Nová cisterna je nerezová a mohla by 

posloužit v případě potřeby i pro rozvoz pitné vody.  

- B. Blažek se zeptal, zda by nebylo lepší pořídit místo trambusu dojezdové terénní vozidlo pro posádku.  

- Z. Lukeš vysvětlil, že podmínkou pro získání dotace z programu IROP jsou jejich požadavky na 

velkoobjemovou cisternu, kdy cisterna má velké množství vody, ale úplně minimální vybavení. Musíme jít 

cestou, kterou splňuje vyhláška a žádné terénní vozidlo nám tyto požadavky nesplní. Muselo by se jednat 

o dopravní automobil nad 3,5 tuny s podmínkou vybavení dle zákona, které by nebylo ve velkoobjemové 

cisterně – elektrocentrála, přetlakový ventilátor, motorové pily, píst dýchací techniky, přičemž cena by 

se pohybovala mezi 4,5 až 5,5 milionu Kč. Na takové vozidlo ale dotaci nedostaneme, protože dotace se 

vypisují pouze na vozidlo DA základní provedení pro 9 osob + 3-4 technické prostředky.   

- F. Šulc poukázal na skutečnost, že případnou výměnou trambusu za dopravní automobil by hasiči přišli 

o 4 m
3
 vody, které by chyběly při hašení. Dále poukázal na pomalé natékání vody do cisterny z hydrantů.       

- B. Blažek se zeptal, jak je to s dotacemi na údržbu aut podle stáří.    

- Z. Lukeš odpověděl, že se jedná o dotační tituly z Libereckého kraje, kdy je možno žádat na opravu 

stávající techniky. LK se však k tomu postavil tak, že do starých vozů už nedá ani korunu. Od letošního 

roku bude vypisovat dotační titul pouze na techniku, která byla vyrobena v roce 2011 a mladší.    

- J. Kučera vyjádřil názor, že je lepší nákup nové techniky než opravovat stará auta. 

- O. Nosek se zeptal, jaká je pravděpodobnost na získání dotací. 

- Mgr. Strnádková odpověděla, že u trambusu vidí pravděpodobnost získat dotaci vyšší, i když ne v roce 

2017, ale podle času. Na procenta nedokáže možnost odhadnout.  

- Z. Lukeš k tomu doplnil, že princip funguje tak, že celá republika podá žádost na generální ředitelství 

ministerstva vnitra. Zde se utvoří seznam podle daných kritérií, přičemž do dotačního programu pak spadá 

38-39 vozů ročně. Žádost města v seznamu zůstává a neustále se podle kritérií posouvá dopředu.  

- B. Blažek se zeptal, jestli výše dotace zůstává stejná.    

- Z. Lukeš potvrdil dotaci na roky 2016-2018 ve stejné výši.     

- B. Blažek se zeptal, zda nemůže nastat problém s velkokapacitní cisternou, pokud se pořídí, aby nepřihlédli 

k tomu, že už jedno auto máme.       

- Z. Lukeš k tomu uvedl, že pokud žádáme o cisternu z českého státního rozpočtu, tak na ní máme nárok, ale 

na druhé auto ze státního rozpočtu už dotaci nedostaneme. Ale dále můžeme dostat dotaci z evropského 

programu na obměnu velkokapacitních vozů, jako je Tatra.  

- Mgr. Strnádková si myslí, že stát tyto dotace moc oklešťovat nebude. Domnívá se, že stát si chce ušetřit 

sám sobě, protože nechce dávat peníze do svých profesionálních hasičů, kteří jsou podstatně dražší a snaží 

se čím dál víc povinností přesunout na jednotky SDHO.  

- MUDr. Tylová vyslovila názor, že bychom si měli vážit a ocenit, že máme skupinu lidí, kteří jsou ochotní 

věnovat svůj volný čas, riskovat zdraví a asi i život a poděkovat jim.   

- V. Regál se zeptal, jaká bude budoucí kapacita vody vozidel oproti současné. 

- Z. Lukeš odpověděl, že stávající Tatra má kapacitu 7 m
3
 vody a budoucí by měla 9 m

3
, trambus má 

kapacitu 3,5 m
3
 a budoucí 4,5 m

3
 vody - záleží, jaký typ vozidla se vysoutěží. Celkem by mělo být navíc 

3 m
3
 vody.  
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Návrh usnesení: 

ZM bere na vědomí informace starostky města o vybavení Jednotky sboru dobrovolných hasičů mobilní požární 

technikou, jejím stáří a technickém stavu.  

Hlasování:   Pro: 12  Proti: 0 Zdržel se: 0 
 

ZM schvaluje záměr pořízení nové Cisternové automobilové stříkačky pro Jednotku sboru dobrovolných hasičů ve 

Vysokém nad Jizerou (namísto vozidla Škoda 706 RTHP).  

Hlasování:   Pro: 12  Proti: 0 Zdržel se: 0 
 

ZM schvaluje záměr pořízení nové velkoobjemové Cisternové automobilové stříkačky pro Jednotku sboru 

dobrovolných hasičů ve Vysokém nad Jizerou (namísto vozidla Tatra 148). 

Hlasování:   Pro: 12  Proti: 0 Zdržel se: 0 
 

b) Přístavba a modernizace ÚCHR a PCH Vysoké nad Jizerou 

Cílem letošního roku je připravit dokumentaci ke stavebnímu povolení, kterou by se upřesnil investiční záměr na 

Ministerstvo zdravotnictví ČR. V současné době probíhá veřejná zakázka na výběr zpracovatele projektové 

dokumentace, vypsaná jako zjednodušené podlimitní řízení. V zakázce bylo osloveno prostřednictvím poštovních 

služeb dne 30. 3. 2016 celkem 10 firem. Vybírali jsme především velké projekční kanceláře, které by měly 

požadovanou kapacitu na vypracování dokumentace v relativně krátkém čase. Výzva byla rovněž 30. 3. 2016 

zveřejněna na profilu zadavatele. Prohlídky objektu se zúčastnila jedna firma. Ke dni 18. 4. 2016 bylo podáno 

5 nabídek, téhož dne proběhlo otvírání obálek. Komise zjistila, že všechny nabídky obsahují požadované údaje pro 

hodnotící kritéria, jimiž jsou výše nabídkové ceny bez DPH a lhůta pro dokončení dokumentace k územnímu 

rozhodnutí. Nabídky jsou vypracovány v požadovaném jazyce a návrhy smluv jsou podepsány oprávněnými 

osobami. Komise rovněž potvrdila, že uchazeči splňují kvalifikační předpoklady. Nyní probíhá v poradenské firmě 

kontrola úplnosti všech náležitostí nabídky. Komise pro posouzení a hodnocení nabídek ukončí výběr v příštím 

týdnu.  

Rozprava: 

- Ing. Škodová dodala, že z 5 došlých nabídek od firem 2 byly naprosto v pořádku a u 3 firem si hodnotící 

komise vyžádala doplňující informace. Doplnění jsou v pořádku, takže zítra se bude projektant vybírat 

z 5 firem.    

 

Návrh usnesení: 

ZM bere na vědomí informaci o přípravě na přístavbu a modernizaci Ústavu chirurgie ruky a plastické chirurgie 

Vysoké nad Jizerou.  

Hlasování:   Pro: 12  Proti: 0 Zdržel se: 0 

 

c) Volba nového člena Rady města Vysoké nad Jizerou 

Po rezignaci pana Vojtěcha Regála na členství v Radě města se počet radních snížil na čtyři. Podle § 100 odst. 1 

zákona o obcích (č. 128/2000 sb., ve znění pozdějších předpisů) pokud se počet členů rady sníží pod pět a na 
příštím zasedání zastupitelstva nebude počet doplněn na pět, pravomoc rady zaniká. 

Je tedy velice žádoucí, aby na tomto zasedání počet členů rady na pět doplněn byl, přičemž na přípravném jednání 

došlo ke shodě na osobě pana Bohdana Blažka jakožto nového člena rady. Bohdan Blažek se svou kandidaturou na 
člena Rady města souhlasí. 

Rozprava: 

- Bc. Jindra se vyjádřil, že původně byl pro návrh na doplnění Rady města další dámou MUDr. Lenkou 

Tylovou pro její nesporné kvality. Je rád i za B. Blažka, že je připraven věnovat čas činnosti Rady města, 

ale přesto zůstává na svém původním stanovisku a zdrží se proto hlasování.    

- MUDr. Tylová poděkovala a uvedla, že je pracovně velmi vytížená. Této funkce by se ujala, jen kdyby 

nebyl nikdo jiný, kdo by byl ochoten se radním stát a aby nenastala problematická situace. Je moc ráda, že 

je někdo jiný, kdo je ochoten být radním.  

- V. Regál uvedl, že i on byl pro MUDr. Lenku Tylovou, ale dnes bude hlasovat pro Bohdana Blažka, 

protože nechce, aby došlo k volebnímu patu.  

- Mgr. Strnádková znovu upozornila na zánik pravomoci Rady města, pokud na dnešním zasedání nebude 

počet doplněn na 5. Zároveň vysvětlila význam a výhody Rady města, která se schází každých 14 dní, řeší 

aktuální věci, a kdy se nemusí připravovat stoh papírů jako na zasedání zastupitelstva. Operativně se tak dá 

něco vyřešit a nespadne tak všechno na zastupitelstvo.      
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- Ing. Zelinková se vyjádřila, že na předpřípravném zastupitelstvu byla velká diskuze a ona se klonila 

k volbě MUDr. Lenky Tylové pro její zodpovědnost a pečlivost, ale dnes se přiklání k volbě Bohdana 

Blažka pro jeho akčnost a dravost.     

- Mgr. Strnádková podpořila volbu Bohdana Blažka z důvodu jeho práce pro město ve svém volném čase, 

kdy je v kontaktu s vedením města 3-4x týdně a odvádí obrovské množství práce.    

 

Návrh usnesení: 

ZM schvaluje obsazení uvolněného místa v radě města veřejnou volbou. 

Hlasování:   Pro: 12  Proti: 0 Zdržel se: 0 
 

ZM volí novým členem rady města pana Bohdana Blažka. 

Hlasování:   Pro: 10  Proti: 0 Zdržel se: B. Blažek, Bc. Jindra 

 

d) Informace o žádostech o dotace 

Žádosti o dotační prostředky podané na MMR ČR: 

Přes MMR ČR byly v rámci Podpory obnovy a rozvoje venkova v roce 2016 podány 2 žádosti o dotační 

prostředky. Konkrétně na opravu 2 komunikací Pod Varoulovou skálou a okolo č. p. 222 ve Vysokém nad 

Jizerou a na opravu 2 sakrálních staveb – pomník na Tříčských vrších a socha sv. Josefa ve Staré Vsi. Ani jedna 

z těchto žádostí nebyla doporučena k financování a dotační prostředky Město neobdrží.  

 

Vysocká pouť 2016: 

Žádost o dotaci byla podána na Liberecký kraj 19. 2. 2016 v rámci Dotačního fondu Libereckého kraje do 

programu č. 7.1. Kulturní aktivity v Libereckém kraji. Celkové náklady projektu 126.000 Kč, žádost o 35.000 Kč. 

O přidělení či nepřidělení dotačních prostředků se dozvíme v průběhu května 2016.  

 

Pavilon studny na náměstí (altánek): 

V rámci Dotačního fondu Libereckého kraje byla podána žádost o 60.000 Kč z programu č. 7.2. Záchrana a obnova 

památek v Libereckém kraji. Bohužel tyto finanční prostředky Město neobdrží. Povedlo se ale získat příslib z MěÚ 

Semily, odboru školství, kultury a vnějších vztahů na dotační prostředky ve výši 120.000 Kč z Ministerstva kultury 

ČR, což činí lehce nad 50 % z celkových nákladů II. etapy rekonstrukce altánku. 

 

Pomníky obětem 1. a 2. světové války v Helkovicích a Staré Vsi: 

Za přispění dotačních prostředků z Ministerstva obrany ČR bude provedena rekonstrukce pomníků obětem 1. a 2. 

světové války v Helkovicích a Staré Vsi včetně jejich nejbližšího okolí. Celkové náklady na opravu pomníků budou 

dle výběrového řízení 186.165 Kč, vlastní podíl města je již několikrát avizovaných 114.000 Kč. 

 

Dotace JSDHO: 

Na Liberecký kraj byly v rámci Dotačního fondu Libereckého kraje podány 14. 3. 2016 2 žádosti o dotaci v rámci 

programu č. 1.1 – Podpora jednotek požární ochrany obcí, konkrétně bylo požádáno o finanční prostředky na 

ochranné prostředky ve výši 25.072 Kč (50% z celkových nákladů) a na dýchací přístroje ve výši 31.460 Kč (50% 

z celkových nákladů. O přidělení či nepřidělení dotačních prostředků se dozvíme v průběhu května 2016. 

 

Veřejné osvětlení: 

Z Dotačního fondu Libereckého kraje v rámci programu 2.1 Obnovy venkova město podalo dne 30. 3. 2016 žádost 

o dotační prostředky na opravu veřejného osvětlení v centru a okolí místní sokolovny. Bylo požádáno o maximální 

možnou částku, která činí 300.000 Kč. O přidělení dotačních prostředků se dozvíme v průběhu května 2016.  

 

 

Rekonstrukce vodovodů směr Starovačka Tříč: 

Z Fondu ochrany vod Libereckého kraje na rok 2016, v rámci Programu vodohospodářských akcí 2016, který 

schválilo zastupitelstvo Libereckého kraje usnesením č. 83/16/ZK dne 23. února 2016, město podalo 8. dubna 2016 

žádost o dotační prostředky na rekonstrukci vodovodů ve směru od budovy divadla ke starovačce a zbývající část 

na starovačce Tříč po již obnovený vodovod (na úrovni č. p. 39 ve Vysokém nad Jizerou). Délka rekonstruovaných 

vodovodů bude cca 381 m, což obnáší částku zhruba 1.300.000 Kč. Bylo požádáno o maximální možný podíl 

z uznatelných nákladů, což je 70% (cca 900.000 Kč). O přidělení dotačních prostředků se dozvíme v průběhu 

května 2016.  
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Hřbitovní zeď: 

Byla vypracována a podána žádost o dotaci na Ministerstvo zemědělství ČR v rámci dotačního programu 16. na 

udržování a obnovu kulturního dědictví venkova, kde předmětem dotace je podpora údržby a obnovy stávajících 

památných staveb a objektů kulturně historických hodnot v extravilánu i intravilánu obcí do 5000 obyvatel, které 

nejsou chráněnými kulturními památkami s předmětem ochrany podle zákona č. 20/1987 Sb., o státní památkové 

péči, v platném znění. Bylo zažádáno o 535.000 Kč, což znamená necelých 70 % z celkových předpokládaných 

výdajů. O úspěchu této žádosti o dotaci se dozvíme v průběhu měsíce června. 

 

Dotace z úřadu práce: 

Město obdrží z Úřadu práce ČR dotaci v celkové výši 224.000 Kč na vytvoření dvou pracovních příležitostí 

v rámci veřejně prospěšných prací. 

 

Podpora ochrany přírody a krajiny: 

V rámci Dotačního fondu Libereckého kraje byl vypsán program č. 8.2 Podpora ochrany přírody a krajiny, v rámci 

kterého bude možné požádat o finanční prostředky např. na zakládání a ošetřování krajinářsky významné zeleně, 

případně na údržbu a obnovu drobných památek v krajině. Připravujeme žádost o dotační prostředky na obnovu 

kříže na Tříčských vrších, kterou lze podat do 22. 4. 2016. Rozpočet projektu činí 84.300 Kč, přičemž město bude 

žádat o 50 % z celkových způsobilých výdajů.   

Rozprava: 

- Bc. Jindra navrhl, aby se informace o přidělení dotačních prostředků zveřejnily už v průběhu května, než 

na červnovém zasedání ZM, protože se jedná o velmi pozitivní věci a spoustu peněz.  

- Mgr. Strnádková si myslí, že výsledky o přidělení dotací se ve skutečnosti dozvíme až v průběhu června. 

Jak se výsledky dozvíme, budeme je distribuovat.  

- R. Nesvadba se zeptal, zda je socha na rozcestí (V loučkách) nějak zabezpečena, aby se neztratila do nějaké 

soukromé sbírky.  

- Bc. Jindra odpověděl, že moc způsobů na zabezpečení není, nejlepší je osvěta. Nechat si zlodějem diktovat 

ráz krajiny, která nějakým způsobem utrpěla za minulá léta, tak si myslí, že je dobře to zkusit. Má-li být 

socha v muzeu deponována dalších 350 let, tak v podstatě jakoby zmizela z myslí kolemjdoucích a to místo 

přestane plnit svůj význam. Za pokus to stojí.  

- R. Nesvadba namítl, že suma, která se na obnovu vynaloží, je pryč a město sochu nikdy nezíská zpátky. 

Dále se dotázal, zda by nešla umístit na původní místo jen replika sochy. 

- V. Regál sdělil, že nám repliku sochy nikdo nezaplatí, to je drahá věc a památkáři podpoří navrácení 

památky na původní místo, ale repliku bychom si nezaplatili.       

 

Návrh usnesení: 

ZM bere na vědomí informace o žádostech o dotace.  

Hlasování: Pro: 12  Proti: 0 Zdržel se: 0 

 

e) Návrh na schválení úpravy zřizovací listiny ZŠ Vysoké nad Jizerou 

Ředitelka ZŠ Mgr. Radka Farská nás oslovila s žádostí, zda bychom nemohli provést drobnou změnu zřizovací 

listiny schválené dne 14. 12. 2015 – v živnostenském listu pro doplňkovou činnost má ZŠ uvedenu hostinskou 

činnost, tato slova by tedy měla být uvedena i ve zřizovací listině. Jedná se pouze o drobnou úpravu a není důvod 

paní ředitelce nevyhovět.  

 

Návrh usnesení: 

ZM schvaluje změnu zřizovací listiny Základní školy Vysoké nad Jizerou, příspěvkové organizace tak, že v článku 

VIII. odst. 8.2 bude uvedeno namísto „stravování cizích strávníků“ pojem „hostinská činnost“. 

Hlasování: Pro: 12  Proti: 0 Zdržel se: 0 

 

f) Schválení převodu fondu MŠ Vysoké nad Jizerou 

V minulosti schválilo ZM převod prostředků, které byly hospodářským výsledkem MŠ, do rezervního fondu této 

příspěvkové organizace. Finanční prostředky v tomto fondu jsou již několikátým rokem navyšovány, a pokud by 

nedošlo k čerpání, tak by bylo nutné určitou částku zpětně zdanit. MŠ využije prostředky na zakoupení dětské 

průlezky a další vybavení školní zahrady. Za tímto účelem je třeba, aby zřizovatel MŠ odsouhlasil čerpání těchto 

prostředků z rezervního fondu. 
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Rozprava: 

- Ing. Králíková problematiku ještě dovysvětlila. MŠ je veřejně prospěšným poplatníkem a podle zákona 

o dani z příjmů má možnost si uplatnit odpočet od základu daně až do výše 30 %. Z toho, co tímto ušetří, 

se spočítá daň, kterou ona nezaplatí a zůstává jí v hospodářském výsledku. Proto se mluví o uspořené dani. 

Na jedné straně takto MŠ ušetří a na druhé má povinnost tuto uspořenou daň do 3 let od úspory využít. 

V případě MŠ k výchově a vzdělávání. MŠ musí tyto úspory čerpat, jinak by je v následujícím roce musela 

dodanit.          

 

Návrh usnesení: 

ZM souhlasí s čerpáním finančních prostředků ve výši 50.000 Kč z rezervního fondu příspěvkové organizace 

Mateřská škola Vysoké nad Jizerou. 

Hlasování:   Pro: 12   Proti: 0 Zdržel se: 0 

 

g) Zpráva kontrolního výboru 

Zastupitelstvu města je ve smyslu § 119 odst. 3 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, v platném znění, předložen ke 

vzetí na vědomí zápis kontrolního výboru ze dne 14. 4. 2016 o plnění či neplnění vybraných usnesení Rady města 

a Zastupitelstva města v období říjen až prosinec 2015. 
Rozprava: 

- MUDr. Tylová doplnila, že při kontrole nebyly zjištěny žádné nedostatky.   

 

Návrh usnesení: 

ZM bere na vědomí předloženou zprávu kontrolního výboru ze dne 14. 4. 2016. 

Hlasování:   Pro: 12  Proti: 0 Zdržel se: 0 

 

h) Žádost o schválení záměru výstavby větrné elektrárny na Šibeničním vrchu 

Dne 11. 4. 2016 navštívil městský úřad pan Kužel, který nám sdělil, že by rád postavil větrnou elektrárnu na 

Šibeničním vrchu. Dle jeho informací jsme první, s kým svůj záměr projednává, teprve po kladném stanovisku 

města má v úmyslu oslovit vlastníky pozemků a příslušné státní orgány. Další informace jsou uvedeny v jeho 

žádosti, která je přílohou této předkládací zprávy. 

Rozprava: 

- B. Blažek se vyjádřil, že u předloženého projektu nevidí pro město žádné výhody. Tvrzení pana Kužela, že 

by mohl městu prodávat levně proud, přičemž silová elektřina je dnes na burze extrémně levná a jde spíš 

o distribuci, která dělá obrovskou částku, je naprosto nesmyslný argument. Dále uvedl, že dle jeho názoru 

se projektem absolutně zničí krajina.      

- Mgr. Strnádková si myslí, že boom obnovitelných zdrojů energie je dávno pryč, projekt ji neoslovil. 

Navrhla záměr výstavby větrné elektrárny neschválit.   

- Ing. Zelinková by chtěla poděkovat městu - starostce a místostarostovi, že v pátek uspořádali v rámci Dnů 

země akci „Ukliďme Česko“ a vyzvali nás (ISŠ), abychom se zapojili – jak škola, tak zaměstnanci 

z kanceláří. Viděla to jako mimořádně dobrou a přínosnou akci.    

 

Návrh usnesení: 

ZM neschvaluje záměr výstavby větrné elektrárny na Šibeničním vrchu. 

Hlasování:   Pro: 12  Proti: 0 Zdržel se: 0 

 

i) Zpráva o činnosti rady za uplynulé období 

Zastupitelstvu města byla předložena zpráva o činnosti rady města za uplynulé období od 11. 2. 2016 

do 30. 3. 2016“. ZM vzalo tuto zprávu na vědomí. 

 

Návrh usnesení: 

ZM bere na vědomí „Zprávu o činnosti Rady města Vysoké nad Jizerou za období od 11. 2. 2016 do 30. 3. 2016“. 

Hlasování:   Pro: 12  Proti: 0 Zdržel se: 0 

 

j) Návrh na schválení bezúplatného převodu movitých věcí ZŠ Vysoké nad Jizerou 

Zastupitelstvo města Desná na svém zasedání dne 16. 3. 2016 schválilo bezúplatný převod věcí movitých, které 

byly pořízeny v rámci projektu „Moderní experiment ve školách v Pojizeří“ – CZ.1.07/1.1.22/02.0036, a to 

jednotlivým partnerským školám, kterou je i Základní škola Vysoké nad Jizerou. Protože se jedná o majetkový 
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úkon, je třeba toto majetkové nabytí schválit zastupitelstvem města Vysoké nad Jizerou. Přehled jednotlivých 

převáděných movitých věcí včetně darovací smlouvy je přílohou předkládací zprávy.  

 

Návrh usnesení: 

ZM schvaluje bezúplatný převod movitých věcí ZŠ Vysoké nad Jizerou. 

Hlasování:   Pro: 12  Proti: 0 Zdržel se: 0 

 

7. Diskuse 

- Mgr. Strnádková poděkovala za páteční akci „Ukliďme Česko“ zejména Ing. Zelinkové, která na akci 

poslala velké množství dětí z ISŠ a dále poděkovala ZŠ. Dále se vyjádřila ke stavu stavebních objektů na 

Kozině, které se mění ve skládku, že se město snaží najít cestu, jak s tímto stavem něco udělat. Záležitost 

není jednoduchá – jedná se o soukromý majetek na území, který není ve Vysockém katastru, ale patří 

k obci Roprachtice. Dále uvedla, že obdržela informaci z kanceláře hejtmana LK o uskutečnění 

hejtmanského dne na Vysocku ve čtvrtek 5. května, kdy dopoledne hejtman navštíví nemocnici a ISŠ. Po 

obědě se starosty sousedních obcí se přesune do Jablonce nad Jizerou, kde se bude konat beseda s občany. 

- O. Nosek se dotázal, zda je něco nového ve věci soudního sporu s Městem Jablonec nad Jizerou, ohledně 

lesních pozemků. 

- Mgr. Strnádková odpověděla, že na náš dopis již z Jablonce nad Jizerou nikdo doposud nezareagoval 

a nejspíše až ze žaloby se dozvíme, co po nás vlastně chtějí.  

- M. Hlůže podotkl, že je chvályhodné, že manželé Pleskačovi uhradili za spotřebu plynu 184.000 Kč 

a dotázal se, zda lze „dovymoct“ zbytek neuhrazených peněz na tom, kdo to způsobil.    

- Mgr. Strnádková odpověděla, že „dovymoct“ peníze nelze na nikom. Podle občanského práva jsou 

promlčecí lhůty 3 roky. Při podání trestního oznámení město uplatnilo celou škodu. Soudy většinou stanoví 

trest, ale nenařídí náhradu škody. S náhradou finanční škody odkáží poškozeného na občanskoprávní 

řízení, kde lze vymoci právě jen za 3 roky a víc nic.  

- M. Hlůže namítl, že náhradu škody myslel z druhé strany, protože za škodu někdo zodpovídal.  

- Mgr. Strnádková vysvětlila, že u náhrady škody je obecně promlčecí lhůta tří letá. Dle jejího názoru město 

vymohlo maximum a dodala, že se jednalo ze strany města o dlouhotrvající nedbalost.   

- B. Blažek k tomu doplnil, že o problému bylo několikrát diskutováno na různých setkáních, kdy tlačili na 

to, aby se zodpovědnost někde uplatnila. Dle jeho názoru ale nemá smysl náhradu dále řešit. Pro něho 

osobně je nemorální způsobit škody, vzít odstupné a odejít.         

 

8. Závěrem 

Závěrem jednání starostka Mgr. Lucie Strnádková poděkovala přítomným zastupitelům a veřejnosti za účast, 

popřála všem hezký zbytek dne a dále uvedla, že následující řádné jednání zastupitelstva by se mělo konat 

27. června 2016. 

 

Jednání skončilo v 20:25 hodin.  

Přítomno bylo 8 občanů. 
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USNESENÍ: 

207. ZM schvaluje program jednání. 

208. ZM schvaluje návrhovou komisi ve složení předseda Ing. Marcela Škodová, členové Jaroslav Kučera, Ing. 

Marcela Škodová, ověřovatelů zápisu ve složení MUDr. Lenka Tylová, Ondřej Nosek a zapisovatele Ing. Jiřího 

Bartoše. 

209. ZM schvaluje zápis z veřejného zasedání zastupitelstva města ze dne 29. 2. 2016. 

210. ZM bere na vědomí plnění rozpočtu města Vysoké nad Jizerou k datu 31. 3. 2016. 

211. ZM schvaluje rozpočtové opatření č. 1/2016 a pověřuje Hanu Knížkovou provedením těchto schválených 

změn v rozpočtu města Vysoké nad Jizerou. 

212. ZM schvaluje rozpočtový výhled na období let 2017 - 2028. 

213. Zastupitelstvo města schvaluje záměr prodeje části pozemku ppč. 1151/2 a části pozemku ppč. 624/3, vše 

v k. ú. Vysoké nad Jizerou a pověřuje Ing. Jiřího Bartoše vyvěšením pozemků na úřední desce.   

214. ZM schvaluje směnu 3/6 pozemku ppč. 2458/2 ze svého majetku za pozemek v majetku Ivany Růžičkové 

ppč. 33/4, vše v k. ú. Tříč a dle GP č. 219-171/2016 a pověřuje Ing. Jiřího Bartoše sepsáním směnné smlouvy.  

215. ZM schvaluje směnu pozemku ze svého majetku ppč. 1300 za pozemek v majetku ZD Horal ppč. 1641/3 

(GP č. 775-106/2016), vše v k. ú. Vysoké nad Jizerou a pověřuje Ing. Jiřího Bartoše sepsáním směnné smlouvy.  

216. ZM schvaluje směnu pozemku ppč. 2291/2 ze svého majetku se zřízením věcného břemene práva chůze a 

možnosti uložení inženýrských sítí ve prospěch města za pozemek v SJM Vítkových ppč. 78/2 a 79/2, vše v k. ú. 

Vysoké nad Jizerou a dle GP č. 750-21/2015 a pověřuje Ing. Jiřího Bartoše sepsáním směnné smlouvy.  

217. ZM bere na vědomí informace starostky města o vybavení Jednotky sboru dobrovolných hasičů mobilní 

požární technikou, jejím stáří a technickém stavu.  

218. ZM schvaluje záměr pořízení nové Cisternové automobilové stříkačky pro Jednotku sboru dobrovolných 

hasičů ve Vysokém nad Jizerou (namísto vozidla Škoda 706 RTHP).  

219. ZM schvaluje záměr pořízení nové velkoobjemové Cisternové automobilové stříkačky pro Jednotku sboru 

dobrovolných hasičů ve Vysokém nad Jizerou (namísto vozidla Tatra 148). 

220. ZM bere na vědomí informace přístavbě a modernizaci ÚCHR a PCH Vysoké nad Jizerou.  

221. ZM schvaluje obsazení uvolněného místa v radě města veřejnou volbou. 

222. ZM volí novým členem rady města pana Bohdana Blažka. 

223. ZM bere na vědomí informace o žádostech o dotace.  

224. ZM schvaluje změnu zřizovací listiny Základní školy Vysoké nad Jizerou, příspěvkové organizace tak, že 

v článku VIII. odst. 8.2 bude uvedeno namísto „stravování cizích strávníků“ pojem „hostinská činnost“. 

225. ZM souhlasí s čerpáním finančních prostředků ve výši 50.000 Kč z rezervního fondu příspěvkové 

organizace Mateřská škola Vysoké nad Jizerou. 

226. ZM bere na vědomí předloženou zprávu kontrolního výboru ze dne 14. 4. 2016. 

227. ZM neschvaluje záměr výstavby větrné elektrárny na Šibeničním vrchu. 

228. ZM bere na vědomí „Zprávu o činnosti Rady města Vysoké nad Jizerou za období od 11. 2. 2016 do 

30. 3. 2016“. 

229. ZM schvaluje bezúplatný převod movitých věcí ZŠ Vysoké nad Jizerou. 

Ve Vysokém nad Jizerou dne 25. 4. 2016 

 

 

Ověřovatelé: .................................................     ................................................. 

 MUDr. Lenka Tylová     Ondřej Nosek   

 

 

    

Starostka:  .................................................   Místostarosta: ................................................. 

                       Mgr. Lucie Strnádková                Ing. Jaroslav Nechanický 


